

Wenn der Newsletter nicht richtig dargestellt wird, klicken Sie [hier](#) für die PDF-Version.

If the Newsletter is not correctly displayed please click [here](#) for the PDF version.

Graduate Research School

NEWSLETTER

01 | Februar – February 2023



AKTUELLES

NEWS

**Online-Workshop
»Scholarship Application for PhD Funding in
Germany«
24.–25. April 2023**

Wenn Sie eine Promotion an der BTU planen oder noch am Beginn stehen und eine Finanzierungsmöglichkeit suchen, bietet Ihnen dieser Workshop Informationen über die wichtigsten Stipendienggeber in Deutschland. Die erfahrende Trainerin Maia George hilft Ihnen mit praktischen Tipps, damit Sie eine aussichtsreiche Bewerbung vorbereiten können.

Melden Sie sich einfach über das Kursportal der GRS an: www.b-tu.de/elearning/graduates (Kursbereich 4: »Überfachliche Qualifikation«)

**Online Workshop
»Scholarship Application for PhD Funding in
Germany«
24–25 April 2023**

Suppose you are planning a doctorate at the BTU or are still at the beginning of your doctorate and looking for a funding opportunity. In that case, this workshop will provide information about Germany's most important scholarship providers. In addition, the experienced trainer Maia George will help you with practical tips so that you can prepare a promising application.

You can now register easily via our course portal: www.b-tu.de/elearning/graduates (Course Area 4: »Transferable Skills Training«)

**12. Doktorand*innen-Café
am 18. April 2023,
15:30 – 17:00 Uhr, IKMZ, 7. OG**

Mit Zdenka Günzel, IKMZ

Im nächsten Doktorand*innen-Café sprechen wir mit Zdenka Günzel zum Thema »Zweitveröffentlichungen in Dissertationen«. Nach einem kurzen Vortrag mit Diskussion gibt es wieder die Gelegenheit, bei Snacks & Drinks zu netzwerken und über Ihre Anregungen und Ideen zu diskutieren!

Wir bitten um Anmeldung per E-Mail an Dr. Stella Gypser bis zum 11. April: stella.gypser@b-tu.de (Betreff: Anmeldung Doktorand*innen-Café)

12th PhD Café

**18 April 2023,
15:30 – 17:00 h, IKMZ, 7th floor**

With Zdenka Günzel, IKMZ

In the next PhD Café, we will talk with Zdenka Günzel about »Second publications in dissertations«. After a short talk with discussion, there will again be the opportunity to network over snacks & drinks and discuss your suggestions and ideas!

We kindly ask you to register via email to Dr. Stella Gypser until 11 April: stella.gypser@b-tu.de (Subject: Registration PhD Café)

**Zwei weitere Online-Workshops
zum Thema »Bilder in der Wissenschaft«
im Sommer- und Wintersemester**

**Two New Online Workshops
on »Images in Academic Publishing«
in the Summer and Winter Semesters**

Im Sommer- und Wintersemester bietet die GRS zwei neue Workshops an, die wichtig sind, wenn Sie in Ihren Veröffentlichungen Bilder und Darstellungen verwenden möchten. Die Publikationstrainerin Dr. Nadine Riedl von Publiversum hilft Ihnen sowohl bei rechtlichen Fragen wie auch bei der praktischen Umsetzung.

Sie können sich bereits für folgende Veranstaltungen anmelden:

- Images in Academic Publishing: Legal Frameworks (Englisch), 12. Mai 2023
- Images in Academic Publishing: Selection, Editing, and Preparation for Publication (Englisch), 19. Oktober 2023

Melden Sie sich einfach über das Kursportal der GRS an: www.b-tu.de/elearning/graduates (Kursbereich 3: »Wissenschaftliche Methoden«)

In the summer and winter semesters, the GRS offers two new workshops that are important if you want to use images and illustrations in your publications. The publication trainer Dr. Nadine Riedl from Publiversum will help you with legal questions and practical implementation.

You can now register for the following courses:

- Images in Academic Publishing: Legal Frameworks (English), 12 May 2023
- Images in Academic Publishing: Selection, Editing, and Preparation for Publication (English), 19 October 2023

You can now register easily via our course portal: www.b-tu.de/elearning/graduates (Course Area 3: »Scientific Techniques«)

Vorankündigung:

Workshop »Shaping your own career in research: Funding Opportunities for Young Researchers« 19. April 2023

Das Referat Forschungsförderung setzt im Sommersemester seine Veranstaltungsreihe zur Drittmittelantragstellung fort. Für den wissenschaftlichen Nachwuchs empfehlen wir den Workshop am 19. April zum Thema »Shaping your own career in research: Funding Opportunities for Young Researchers«.

Bei Interesse wenden Sie sich an Dr. Katrin Weise aus dem Referat Forschungsförderung: katrin.weise@b-tu.de

Pre-Announcement:

Workshop »Shaping your own career in research: Funding Opportunities for Young Researchers« 19 April 2023

The Unit for Research Funding will resume its workshop series on research grants in the summer semester. For young researchers, we recommend the workshop on 19 April on »Shaping your own career in research: Funding Opportunities for Young Researchers«.

If you are interested, please get in touch with Dr. Katrin Weise of the Unit for Research Funding: katrin.weise@b-tu.de

Rückblick:

Eröffnung des BTU-BAM Graduiertenkollegs »Trustworthy Hydrogen«

Das gemeinsame Graduiertenkolleg der BTU und der Bundesanstalt für Materialforschung und -prüfung (BAM) startete im Januar mit einer Einführungswoche. Die GRS fördert drei von insgesamt sieben neuen Promotionsstellen.

[Erfahren Sie mehr ...](#)

In retrospect:

Inauguration of the BTU-BAM Graduate School »Trustworthy Hydrogen«

BTU and the Federal Institute for Materials Research and Testing (BAM) launched the joint Graduate School in January during the introduction week. The GRS provides funding for three of the overall seven new doctoral positions.

[More information ...](#)

Herausgeber:

BTU Cottbus Senftenberg
Platz der Deutschen Einheit 1
03046 Cottbus

Für den Inhalt verantwortlich:

Robert Rode
Graduate Research School
T +49 (0)355 69 3479
E robert.rode@b-tu.de

Sie können jederzeit den GRS Newsletter ohne Angabe von Gründen abbestellen. Zum Abbestellen bitte [hier](#) klicken.
Die ausführlichen Datenschutzinformationen finden Sie auf: www.b-tu.de/datenschutz

You can unsubscribe the GRS Newsletter at any time without indicating the reason. To unsubscribe please click [here](#).
For more information about our data-protection policy please refer to our website: www.b-tu.de/en/privacy-policy